

## **BIO SHORT:**

### **English**

Deadend, a five-member Metalcore band from southern Germany, came back together in 2021 during tough times of restrictions and uncertainty. Now in 2024, they're all set to make a huge impact on the music scene. The band does not stick to the usual rules and the conformity of a genre, which is immediately noticeable in the realization of their music. With energetic synthesizers, melancholic vocals and powerful breakdowns, they mix modern sounds with creative songwriting that goes beyond just one style.

### **Deutsch**

Deadend, eine fünfköpfige Metalcore-Band aus Süddeutschland, fand sich 2021 in Zeiten von Einschränkungen und Unsicherheiten zusammen. Jetzt, im Jahr 2024, sind sie bereit, einen großen Einfluss auf die Musikszene auszuüben. Die Band hält sich nicht an die üblichen Regeln und die Konformität eines Genres, was sofort in der Umsetzung ihrer Musik spürbar ist. Mit energiegeladenen Synthesizern, melancholischem Gesang und kraftvollen Breakdowns mischen sie moderne Klänge mit kreativem Songwriting, das über nur einen Stil hinausgeht.

## **BIO LONG: English**

Deadend, a five-member Metalcore band from southern Germany, came back together in 2021 during tough times of restrictions and uncertainty. Now in 2024, they're all set to make a huge impact on the music scene. The band does not stick to the usual rules and the conformity of a genre, which is immediately noticeable in the realization of their music. With energetic synthesizers, melancholic vocals and powerful breakdowns, they mix modern sounds with creative songwriting that goes beyond just one style.

Their debut album, "The Butterfly Effect," not only showcases Deadend's artistic growth, but also positions them as major players in the metal scene. Partnering with influential guest musicians like Qoiet, Viktor Schulz from Our Promise, and Alex Maidl from The Disaster Area, the album underscores deadend's dedication to pushing the limits of their genre. These collaborations inject a new energy into the album, emphasizing the band's commitment to attracting new listeners with their distinctive musical vision.

This distinctive musical vision is palpable in deadend's debut single, 'Mind Perception.' The track leaves a lasting impression with its harmonious and emotional clean vocals while also inviting listeners to immerse themselves in its brutal guitar riffs and aggressive screams. It serves as a compelling preview of deadend's dynamic and multifaceted sound.

## **Deutsch**

Deadend, eine fünfköpfige Metalcore-Band aus Süddeutschland, fand sich 2021 in Zeiten von Einschränkungen und Unsicherheiten zusammen. Jetzt, im Jahr 2024, sind sie bereit, einen großen Einfluss auf die Musikszene auszuüben. Die Band hält sich nicht an die üblichen Regeln und die Konformität eines Genres, was sofort in der Umsetzung ihrer Musik spürbar ist. Mit energiegeladenen Synthesizern, melancholischem Gesang und kraftvollen Breakdowns mischen sie moderne Klänge mit kreativem Songwriting, das über nur einen Stil hinausgeht.

Ihr Debütalbum "The Butterfly Effect" zeigt nicht nur das künstlerische Wachstum von Deadend, sondern positioniert sie auch als bedeutende Akteure in der Metalszene. In Zusammenarbeit mit einflussreichen Gastmusikern wie Qoiet, Viktor Schulz von Our Promise und Alex Maidl von The Disaster Area unterstreicht das Album Deadends Hingabe, die Grenzen ihres Genres zu erweitern. Diese Zusammenarbeiten verleihen dem Album eine neue Energie und betonen die Entschlossenheit der Band, neue Hörer mit ihrer einzigartigen musikalischen Vision anzusprechen.

Diese charakteristische musikalische Vision wird in der Debütsingle von Deadend, 'Mind Perception', greifbar. Der Song hinterlässt einen bleibenden Eindruck mit harmonischem und emotionalem Clean-Gesang, während er die Hörer gleichzeitig dazu einlädt, sich in brutale Gitarrenriffs und aggressive Schreie zu verlieren. "mind

perception" dient als überzeugende Vorschau auf den dynamischen und facettenreichen Sound von Deadend.